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PROTOKÓŁ NR 6/19 
POSIEDZENIA KOMISJI SPRAW SPOŁECZNYCH I ZDROWIA 

z dnia 13 czerwca 2019 r. 
  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 14:30 w Starostwie Powiatowym w Gryfinie przy  
ul. Sprzymierzonych 4, zakończyło się o godz. 16:10. W posiedzeniu udział wzięło  
5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Starosta Gryfiński Wojciech Konarski, 
Wicestarosta Gryfiński Ewa Dudar, Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk, Prezes Zarządu Spółki 
„Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk, Dyrektor ds. medycznych 
Lidia Karzyńska-Karpierz, naczelnicy wydziałów. Stwierdził quorum i obrady poprowadził 
Przewodniczący Komisji Sławomir Terebecki. Głównym tematem posiedzenia była analiza  
i opiniowanie projektów uchwał na IX sesję Rady Powiatu w Gryfinie.  
 
Ad. 2  
Porządek obrad 6 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przedstawiony, 
stanowi - zał. nr 2.  
 
Ad. 3 
Protokół nr 5/19 posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia został przyjęty 
jednogłośnie. 
 
Ad. 4 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyli Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy  
w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk oraz Dyrektor ds. medycznych Lidia  

Karzyńska-Karpierz 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki poprosił  
o przedstawienie aktualnej sytuacji dotyczącej pracy i sytuacji finansowej szpitala w Gryfinie. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk 
powiedziała, że sytuacja szpitala jest dramatyczna. Od chwili, kiedy Pani Małgorzata 
Szewczuk rozpoczęła pracę w szpitalu, czyli 7 lat, nie było jeszcze tak źle. Na chwilę obecną 
brakuje 180.000,00 zł miesięcznie na normalne funkcjonowanie. Od lipca będzie brakowało 
200.000,00 zł, gdyż zostały przydzielone podwyżki pracownikom medycznym  
i niemedycznym, na które to nie ma żadnego dofinansowania. Zgodnie z ustawą nie można  
zatrudnić żadnego pracownika za najniższe krajowe wynagrodzenie. Szpital jest zobligowany  
do tych podwyżek, jak również do szeregu podwyżek kosztów z różnych źródeł. Niestety przy 
tak małej skali działalności szpitala i tak niskim kontraktowaniu ze strony NFZ nie ma 
możliwości pokrycia wszystkich kosztów. Koszty są między innymi związane z obowiązkiem 
całodobowego i całorocznego utrzymywania bloku operacyjnego, jak również zespołu 
anestezjologicznego, czy lekarza dyżurującego na każdym oddziale, bez względu na wielkość 
oddziału. Dla przykładu Pani Prezes podała, że na oddziale ginekologiczno-położniczym, czy  
oddziale neonatologicznym, gdzie jest po kilka łóżek, muszą być zapewnione dyżury lekarzy 
przez całą dobę, chodzi tutaj o ginekologa, neonatologa czy anestezjologa. Przy czym  
anestezjolog jest dzielony między tzw. oddziały zabiegowe, czyli chirurgię, ginekologię czy 
położnictwo. Niestety na obecnym rynku pracy brakuje lekarzy, natomiast, jeżeli szpital 
wykaże, że na jednym bądź dwóch dyżurach zabrakło lekarza, wówczas nie będzie oddziału. 
Istnieją pewne normy i rygory, które są bardzo mocno przestrzegane i nie można pozwolić  
na to, żeby w którymś momencie zabrakło opieki lekarskiej. Ponad 80% kosztów działalności 
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szpitala stanowią koszty osobowe, dotyczy to praktycznie wszystkich zakresów, wszystkich 
oddziałów. Na niektórych oddziałach problem jest mniejszy, na innych większy. Na przykład 
przy opiece długoterminowej nie ma konieczności obecności lekarza przez całą dobę,  
nie obowiązują również normy zatrudniania pielęgniarek, które zastały wprowadzone 
rozporządzeniem Ministra Zdrowia i obowiązują od 01 stycznia 2019 r. Zakład Opiekuńczo-
Leczniczy i Oddział Medycyny Paliatywnej rządzą się trochę innymi prawami, nie oznacza  
to jednak, że nie występują tutaj problemy z kadrą. Mianowicie od kwietnia wypłacany jest 
dodatek w wysokości 300,00 zł dla każdej nowo zatrudnionej osoby na oddziale 
psychiatrycznym, gdyż nie było chętnych do pracy. Od lipca ten dodatek będzie również 
wypłacany pozostałym pracownikom. Na zmianie na oddziale psychiatrycznym w ciągu dnia 
musi pracować 7 osób, natomiast w pewnym momencie pracowały tylko 3 osoby, w związku 
z tym pracownicy zawnioskowali o ograniczenie działalności spowodowane brakiem 
personelu. Pani Prezes nie chciała się na to zgodzić podejmując decyzję o wypłacaniu 
dodatku, mając świadomość zwiększających się kosztów szpitala. 
 
Dyrektor ds. medycznych Lidia Karzyńska-Karpierz dodała, że również na oddziale 
wewnętrznym jest konflikt, gdyż po zmniejszeniu ilości łóżek do 22, gdzie nie przyjmuje się 
tylu pacjentów ilu przyjmowało się wcześniej, wystąpił problem z wypracowaniem kontraktu. 
Obecnie większa ilość pacjentów przyjmowana jest na łóżka dodatkowe tzw. kryzysowe.  
Na chwilę obecną pielęgniarki zgodziły się na taką sytuację, jednak już na ostatnim spotkaniu 
z dyrekcją wyrażały swój sprzeciw. Nikt nie pomyślał o tym, że zmniejszono ilość łóżek, 
jednak w to miejsce nie zmniejszono kontraktu.  
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk 
dodała, że i tak, w związku z zaistniałą sytuacją, wewnętrznie zmniejszyła kontrakt oddziału 
wewnętrznego, żeby pielęgniarki były w stanie go wypracować, natomiast kontrakt jest 
wypracowywany z pomocą chirurgii. Istnieje możliwość zatrudnienia lekarzy przyjezdnych, 
którzy wykonują operacje specjalistyczne, które są wyceniane wyżej niż zwykłe zabiegi. 
Pozwala to na wypracowanie większego kontrakt na oddziale chirurgicznym. Nie zmienia  
to jednak faktu, że należy zrobić wszystko, aby zwiększyć ilość łóżek na oddziale 
wewnętrznym. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki zapytał, czy 
jest odzew na ogłoszenie dotyczące zatrudnienia lekarzy i pielęgniarek. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk 
odpowiedziała, że jest niewielki odzew, ale zawsze jest, mianowicie zatrudniono ratownika 
medycznego na kontrakcie na dyżury oraz jedną pielęgniarkę z POZ, również na dyżury. 
 
Radna Teresa Sadowska zapytała o informację dotyczącą renegocjowania kontraktu z NFZ. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk 
odpowiedziała, że szpital dostał wzrost o 452.000,00 zł w skali całego szpitala na cały rok. 
Jest to różnica 37.000,00 zł miesięcznie, co niestety nijak się ma do wzrostu kosztów. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki zapytał,  
czy dyrekcja rozważa zawieszenie pracy któregoś z oddziałów.  
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk 
odpowiedziała, że od początku lutego w szpitalu jest bardzo dużo kontroli. W tym tygodniu 
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odbyły się już dwie, przeprowadzone przez Regionalne Centrum Krwiodawstwa oraz 
Konsultanta Wojewódzkiego w Dziedzinie Chirurgii. Konsultant Wojewódzki wyraził się 
dosyć jasno mówiąc, że w naszym województwie jest o 100 łóżek za dużo na oddziałach 
chirurgicznych, w związku z czym miał wytyczne dotyczące likwidacji oddziału 
chirurgicznego w Gryfinie. Jednak po zobaczeniu ile robi się tutaj dla pacjentów stwierdził,  
że szkoda tak wysokiej klasy specjalistów dodając, że napisze dla naszego szpitala pozytywną 
opinię. 
 
Dyrektor ds. medycznych Lidia Karzyńska-Karpierz dodała, że oddział chirurgiczny  
ma tylko 10 łóżek. Jeżeli łóżek jest więcej, wówczas można wypracować więcej pieniędzy, 
dodatkowo jeszcze, jeżeli NFZ płaci za tzw. nadwykonania.  
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk 
dodała, że od momentu, kiedy szpital jest w sieci, czyli od 01 października 2017 roku  
nie płaci się za nadwykonania. Dodała, że kiedyś pracując z tymi samymi lekarzami, w tych 
samych godzinach można było je wypracować i w związku z tym dostać kilkaset tysięcy 
rocznie od NFZ z tytułu nadwykonań. Sieć szpitali miała uzdrowić sytuację w polskiej służbie 
zdrowia, jednak obecnie wszystkie szpitale, które skupiają się na tzw. sieciowej działalności 
mają wielkie problemy. Wszystkie oddziały zabiegowe szpitala w Gryfinie mają  
po kilkadziesiąt tysięcy straty miesięcznie, oddział wewnętrzny oscyluje w granicach zera, 
oddziały ginekologiczno-położniczy i neonatologiczny również przynoszą straty, które  
są coraz większe, w głównej mierze przez koordynowaną opiekę nad kobietą w ciąży  
i w związku z tym odsyłanie pacjentek do szpitala o wyższym stopniu referencyjności.  
 
Dyrektor ds. medycznych Lidia Karzyńska-Karpierz dodała, że jeżeli kobieta w ciąży  
ma podpisaną klauzulę ze szpitalem specjalistycznym, to jest ona zobowiązana do porodu 
właśnie w tym szpitalu. Specjaliści prowadzący kobietę ciężarną kierują ją do porodu  
w szpitalu w którym pracują.  
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk 
dodała, że szpital w Gryfinie nie ma możliwości wejścia do programu KOC, gdyż dotyczy  
on tylko szpitali specjalistycznych.  
 
Dyrektor ds. medycznych Lidia Karzyńska-Karpierz dodała, że Konsultant Wojewódzki 
na dzisiejszej kontroli powiedział, że Samodzielny Publiczny Szpital Kliniczny Nr 2 PUM  
w Szczecinie jest zainteresowany kontraktem naszego szpitala, więc zależy im na tym,  
aby zlikwidować oddział chirurgiczny, gdyż w tym momencie dostaną punkty i pieniądze 
niejako szpitala w Gryfinie.   
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki zapytał,  
czy w związku z tak trudną sytuacją szpitala jest przygotowany plan awaryjny, może Pani 
Prezes ma jakiś pomysł na ratowanie, odwrócenie ewentualnie zrównoważenie sytuacji. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk 
odpowiedziała, że to zależy od właścicieli. Szpital prowadząc oddziały zabiegowe każdego 
miesiąca pogłębia stratę, pod względem ekonomicznym oddziały te powinny zostać 
zamknięte, jednak są jeszcze potrzeby społeczne. Jest to kwestia do rozważenia, jednak Pani 
Prezes nie jest upoważniona do podejmowania decyzji w tym zakresie.  
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Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy oddział położniczy i neonatologiczny przy tak 
niskiej ilości porodów miesięcznie jest potrzebny. Dodała, że najważniejszy jest oddział 
internistyczny, chirurgiczny. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk 
odpowiedziała, że w momencie kiedy szpital zostawi tylko oddział internistyczny, wówczas 
wypadnie z sieci szpitali. W sytuacji, kiedy zostawi oddział internistyczny i chirurgiczny, nie 
wypadnie z sieci, jednak koszt bloku operacyjnego i anestezjologii nie rozłoży się.  
 
Radna Teresa Sadowska zapytała, czy rozbudowa szpitala i w związku z tym zadłużenie 
Powiatu Gryfińskiego ma sens, biorąc pod uwagę sytuację szpitala w Gryfinie.  
 
Wicestarosta Ewa Dudar odpowiedziała, że gdyby nie rozpoczęła się rozbudowa szpitala,  
to na dzień dzisiejszy byłby on zamknięty, ponieważ budynek nie spełnia norm i standardów.  
 
Radny Zbigniew Szmaja w związku z obecną sytuacją szpitala zapytał, jakie Pani Prezes 
widzi rozwiązania. Czy należy czekać w takich warunkach jakie są, zadłużając się coraz 
bardziej, czy ewentualnie należy przedstawić Staroście Gryfińskiemu może niekoniecznie 
najmniej bolesne, ale jedynie realne rozwiązania dalszego funkcjonowania. Dobrze by było 
mieć kilka  rozwiązań, które mogą uratować albo cały stan, który mamy na dzień dzisiejszy, 
albo zostawić to, co jest najważniejsze dla dobra społeczeństwa. 
 
Wicestarosta Ewa Dudar dodała, że to nie jest kwestia Starosty Gryfińskiego, tylko dwóch  
wspólników, mianowicie Domu Lekarskiego i Powiatu Gryfińskiego. Pani Prezes Małgorzata 
Szewczuk została oddelegowana do działania w imieniu i na dobro spółki, stąd pytanie 
dotyczące przedstawienia propozycji dalszego funkcjonowania szpitala. Czy o decyzji 
dotyczącej podwyżek dla personelu medycznego zostali poinformowani współwłaściciele, 
gdyż być może powinno się to odbyć po konsultacjach. Czy takie konsultacje były. Co Pani 
Prezes w tak złej sytuacji szpitala zamierza zrobić. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk 
odpowiedziała, że wczoraj została przesłana na ręce Starosty Gryfińskiego i Prezesa Domu 
Lekarskiego analiza funkcjonowania podstawowych oddziałów szpitalnych. Zawiera ona 
między innymi informacje o bieżącej sytuacji oddziałów, ilości zabezpieczonych świadczeń, 
wysokości przychodów, ilości porodów oraz związanych z nimi kwot. W podsumowaniu 
zostało zaznaczone, że brakuje 200.000,00 zł miesięcznie na funkcjonowanie szpitala  
w obecnym  kształcie. Bez likwidacji oddziałów, które przynoszą bardzo duże straty, 
niezbędne jest wsparcie ze strony wspólników na poziomie 200.000,00 zł miesięcznie.  
Na chwilę obecną analiza nie zawiera propozycji rozwiązań, gdyż Pani Prezes, na początek  
chciała rozpocząć dyskusję dotyczącą gotowości wspólników do prowadzenia szpitala  
w takim kształcie w jakim jest obecnie. 
 
Radna Joanna Kostrzewa powiedziała, że Zakład Opiekuńczo-Leczniczy przynosi dochód, 
w związku z tym zapytała o ile należałoby zwiększyć ilość łóżek, aby uzyskać dochód rzędu 
180.000,00 zł miesięcznie, w celu pokrycia obecnych strat generowanych przez szpital. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk 
odpowiedziała, że na 50 dodatkowych łóżkach jest możliwość wypracowania takiej kwoty, 
jednak jest to przychód a nie dochód. Szpital ma przygotowany projekt budowlany, jak 
również decyzję o pozwoleniu na budowę dotyczącą dostosowania budynków po sanatorium 
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w Nowym Czarnowie do Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego. Kalkulacja mówiąca  
o zwiększeniu ilości łóżek długoterminowych w nowym budynku do 120 oraz przeniesienie 
Oddziału Medycyny Paliatywnej z Armii Krajowej, gdzie oddział liczyłby wówczas 30 łóżek 
pozwoli na pozyskanie 90.000,00 zł miesięcznie wolnych środków. Niestety jest tutaj 
wymagana duża inwestycja.  
 
Wicestarosta Ewa Dudar zapytała, kto prowadziłby tę inwestycję, gdyż Powiat Gryfiński 
obecnie rozbudowuje szpital, natomiast spółki na nią nie stać.  
 
Radna Joanna Kostrzewa zapytała, czy w sytuacji gdyby oddział położniczy został 
zlikwidowany, to czy istnieje możliwość, otworzenia na jego miejscu Zakładu Opiekuńczo-
Leczniczego. Może byłoby to jakieś wyjście, które nie generowałoby takich strat jak 
położnictwo. 
 
Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk 
odpowiedziała, że wówczas należałoby rozdzielić działalności, gdyż przy Zakładzie 
Opiekuńczo-Leczniczym wymagane jest osobne wejście i osobna winda. W sytuacji, kiedy  
w nowym budynku będzie winda i wejście drugie, to jest to możliwe. Dodała, że strata  
na oddziale położniczym w tym roku w stosunku do roku poprzedniego wzrosła i wynosi 
około 50.000,00 zł miesięcznie i niestety będzie wzrastać, gdyż od maja tego roku dojdą 
koszty związane z zatrudnieniem dodatkowych położnych w celu spełnienia norm 
dotyczących zatrudnienia.  
 
Wicestarosta Ewa Dudar powiedziała, że nie ma stabilności w zakresie realizowania usług 
medycznych. Dodała, że w Samodzielnym Publicznym Specjalistycznym Zakładzie Opieki 
Zdrowotnej „ZDROJE” oddział położniczy był niedochodowy, jednak w związku  
z wprowadzeniem programu KOC czyli koordynowanej opieki nad kobietą w ciąży obecnie  
jest rentowny. Dodała, że nie jest za likwidacją położnictwa czy ginekologii, gdyż na dzień 
dzisiejszy nie widzi ku temu krokowi uzasadnienia. My jako Powiat mamy zabezpieczać 
interesy mieszkańców w zakresie dostępności do usług medycznych w różnych zakresach. 
 
W tym momencie posiedzenie opuścili Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Gryfinie” 

sp. z o.o. Małgorzata Szewczuk, Dyrektor ds. medycznych Lidia Karzyńska-Karpierz 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji  

i Zamówień Publicznych Andrzej Krzemiński 
 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Zdrowia Sławomir Terebecki poprosił  
o przedstawienie informacji dotyczącej aktualnej sytuacji rozbudowy Szpitala Powiatowego 
w Gryfinie. 
 
Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych Andrzej 
Krzemiński powiedział, że generalnie prace przebiegają zgodnie z harmonogramem, jednak 
tempo jest uwarunkowane kilkoma czynnikami. Jednym z nich jest stosunkowo mały teren, 
gdzie prowadzić prace może tylko jeden dźwig, kolejnym są usługi betoniarni, gdyż okres 
wakacyjny jest czasem bardzo budowlanym oraz pogoda, gdzie ze względu na bardzo 
wysokie temperatury pracownicy mają pewne ograniczenia. Następnie, na podstawie zdjęć 
(zał. nr 3) omówił postępy w budowie szpitala. Dodał, że budynek będzie miał dwie 
kondygnacje, jednak jest możliwość dobudowy, gdyż wstępnie projekt przewidywał cztery 
kondygnacje, jednak ze względu na duże koszty plan został zmodyfikowany. Pozostawiono  
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dwie kondygnacje oraz windę, która będzie obsługiwała cztery kondygnacje starego budynku 
łącznie z dwiema kondygnacjami nowego.  
 

W tym momencie Naczelnik Wydziału Remontów, Inwestycji i Zamówień Publicznych  
Andrzej Krzemiński opuścił posiedzenie 

 
Ad.5 
 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  

i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że na chwilę obecną nikt z dyrekcji szkół ponadpodstawowych nie zgłaszał 
żadnych problemów. Na chwilę obecną wszystkie miejsca są zajęte, jednak decydującym 
momentem okaże się czas w którym nastąpi potwierdzanie zgłoszonych podań. W ubiegłym 
roku przyjęto 364 uczniów, natomiast w tym roku przy podwójnym roczniku liczba  
ta zostanie niemalże podwojona.  
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

 
Ad. 6 
Analiza i opiniowanie projektów uchwał na IX sesję Rady Powiatu w Gryfinie. 
 

 
I. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu w Gryfinie wotum zaufania (druk nr 2/IX); 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Starosta Gryfiński Wojciech Konarski oraz 
Audytor Wewnętrzny w Referacie Kontroli i Audytu Wewnętrznego Andrzej Urbański 

 
Audytor Wewnętrzny w Referacie Kontroli i Audytu Wewnętrznego Andrzej Urbański 
powiedział, że Raport o stanie Powiatu Gryfińskiego w 2018 roku powstał po raz pierwszy. 
Jak sama nazwa wskazuje jest to raport, czyli stan poszczególnych dziedzin działania Powiatu 
Gryfińskiego, nie wdający się w zbyt głębokie analizy, gdyż zgodnie z ustawą, służy ku temu 
debata nad tym raportem. W tworzeniu raportu zespół skupił się nad podstawowymi danymi 
statystycznymi, liczbowymi, niektórymi danymi opisowymi, gdyż nie da się tego uniknąć,  
w celu przedstawienia całościowego obrazu Powiatu Gryfińskiego. Powstał materiał zawarty 
w 70 stronach, niezbyt rozwlekły w celu lepszego przyswojenia. Cała praca w zespole 
koncentrowała się na scaleniu wszystkich danych w postaci tabelarycznej bądź krótkiej 
opisowej tak, aby zawierały jak największy zakres informacji i żeby były w miarę czytelne. 
Dodał, że zespół, który przygotował raport ma świadomość tego, że nie jest to materiał 
doskonały, jednak jest to materiał pierwszy, wyjściowy, służący do debaty i właśnie z takiego 
założenia wyszedł zespół. 
 

Komisja przyjęła większości głosów przedstawiony projekt uchwały. 
 

W tym momencie posiedzenie opuścił Audytor Wewnętrzny w Referacie Kontroli i Audytu 
Wewnętrznego Andrzej Urbański 
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II. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
z wykonania budżetu i sprawozdania finansowego Powiatu Gryfińskiego za 2018 
rok (druk nr 3/IX); 

 
Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt uchwały. 

 
III. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu Gryfińskiego za 2018 rok (druk nr 4/IX); 
 

Komisja przyjęła większością głosów przedstawiony projekt. 
 

IV. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 
określenia zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych oraz 
zwalniania od obowiązku realizacji tych zajęć nauczycieli, którym powierzono 
stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat 
Gryfiński (druk nr 5/IX); 

 
Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczyła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  

i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że zgodnie ze zmianami w ustawie o systemie oświaty od 01 września 2019 r. 
tygodniowy wymiar godzin dydaktycznych nauczycieli praktycznej nauki zawodu będzie 
wynosił 20 godzin, a nie jak dotychczas 22 godziny. Ponadto dokonano zmian 
porządkujących ze względu na nieaktualne zapisy, mianowicie wykreślono zapis dotyczący 
kierownika fili szkoły, gdyż takiej filii nie posiadamy oraz ujednolicono zapis dotyczący 
stanowisk kierowniczych. Projekt uchwały jest w trakcie opiniowania przez związki  
zawodowe, gdzie poprosiliśmy o skrócenie terminu na wydanie opinii do 17 czerwca 2019r. 
Opinie te nie są jednak wiążące. 
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
 

V. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie ustalenia planu sieci 
publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych mających siedzibę  
na obszarze Powiatu Gryfińskiego (druk nr 6/IX); 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 
powiedziała, że projekt tej uchwały jest również zgodny z ustawą z dnia 14 grudnia 2016 r., 
gdzie jest konieczność ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych i szkół 
specjalnych mających siedzibę na terenie naszego powiatu. Musimy pokazać wszystkie 
szkoły ponadpodstawowe ze wskazaniem organu prowadzącego, które są na terenie Powiatu 
Gryfińskiego.  
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Naczelnik Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu  
i Turystyki Elżbieta Lorenowicz-Bień 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt uchwały. 
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VI. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Gminie Mieszkowice (druk nr 7/IX);  

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 

 
VII.  Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie zmiany budżetu powiatu  

na 2019 rok (druk nr 8/IX); 
 

Skarbnik Powiatu Jolanta Staruk powiedziała, że projekt tej uchwały nie zwiększa ani też 
nie zmniejsza deficytu. Są to zmiany, które dotyczą otrzymanych przez Powiat Gryfiński 
środków finansowych oraz zmian dokonywanych pomiędzy zadaniami. Mianowicie  
na wniosek Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie zwiększono planowane 
dochody jak i wydatki z tytułu odpłatności mieszkańców za pobyt w Domach Pomocy 
Społecznej. Planowane dochody oraz wydatki na rok 2019 były w oparciu o ustaloną stawkę 
na jednego mieszkańca, która obowiązywała do 30 marca 2019r. Z dniem 01 kwietnia 2019r. 
ta stawka uległa zmianie, w związku z czym konieczne były zmiany zarówno po stronie 
dochodów jak i wydatków. Kolejna zmiana w kwocie 10.000,00 zł związana jest z wnioskiem 
Dyrektora Zespołu Szkół Specjalnych w Nowym Czarnowie, który zwrócił się z prośbą  
o zmniejszenie planu finansowego na przygotowywanie ciepłego posiłku z powodu częstej 
nieobecności wychowanków jak również rezygnacji z posiłków poprzez rodziców. Kolejna 
zmiana na kwotę 4.343,00 zł dotyczyła wniosku Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego w Chojnie w związku z omyłkowym wskazaniem rozdziałów  
do zwiększenia środków na podstawowy odpis w ramach Zakładowego Funduszu Świadczeń 
Socjalnych. Następna zmiana jest z zakresu inwestycji, gdzie jej odzwierciedlenie będzie 
zarówno w budżecie jak i w WPF. W zadaniu pn. „Przebudowa przepustów w ciągu drogi 
powiatowej nr 1549Z Banie-Rów, wraz z dojazdowymi”, gdzie zmniejsza się planowane 
dochody i wydatki w kwocie 200.000,00 zł stanowiące pierwotną dotacje z Urzędu 
Marszałkowskiego w ramach programu przebudowy dróg do pól uprawnych, przy 
jednoczesnym zwiększeniu dochodów i wydatków o kwotę 896.055,55 zł z tytułu 
dofinansowania zadania w ramach środków rezerwy subwencji ogólnej budżetu państwa. Pani 
Skarbnik dodała, że dodatkowo na to zadanie zostały zabezpieczone środki i pochodzą one  
z Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Starostwa Powiatowego w Gryfinie,  
gdyż to zadanie jest jak najbardziej powiązane z ochroną środowiska i również może być 
finansowane z tego źródła. Kolejna zmiana dotyczy kwoty 85.000,00 zł, gdzie były 
zaplanowane własne środki z budżetu powiatu na zadanie pn. „Budowa rurociągu melioracji 
wodnych szczegółowych wraz z obniżeniem i stabilizacją nadmiernie spiętrzonych wód 
jeziora Orzechów”. To zadanie było wpisane do budżetu, jednak Wojewoda 
Zachodniopomorski udzielił nam dotacji na realizację tego zadania, w związku z powyższym  
85.000,00 zł wycofuje się z tej inwestycji, gdzie 65.000,00 zł przekazuje się na poprawę 
bezpieczeństwa ruchu drogowego na trasach przejazdów szkolnych, natomiast 20.000,00 zł 
przeznacza się dla Powiatowego Urzędu Pracy w Gryfinie na remont związany ze zmianą 
siedziby jednostki.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

VIII. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie zmieniający uchwałę w sprawie 
uchwalenia zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gryfińskiego  
na lata 2019-2039 (druk nr 9/IX); 

 
Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
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IX. Projekt uchwały Rady Powiatu w Gryfinie w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej gminie Banie (druk nr 10/IX); 
 
Starosta Gryfiński Wojciech Konarski powiedział, że Zarząd Powiatu proponuje udzielić 
pomocy finansowej gminie dla pogorzelców, co zwiększy zakres tej pomocy, gdyż Gmina 
Banie już przyznała zasiłek w wysokości 3.000,00 zł. Posiadamy informację, że w nocy z 10 
na 11 czerwca 2019 r. wybuchł pożar domu mieszkalnego w miejscowości Babinek. Trzy 
osobowa rodzina, mianowicie babcia i mama z 2,5 roczną córką straciły dach nad głową, gdyż 
dom doszczętnie spłonął.  
 

Komisja przyjęła jednogłośnie przedstawiony projekt. 
 

Ad. 5  Sprawy różne, informacje i wnioski. 
 
- brak; 

 
 

Na tym posiedzenie zakończono o godz. 16:10. 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Barbara Stachoń  
 
 
 Przewodniczący Komisji 
 

 Sławomir Terebecki 
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